

ຄວາມແຕກຕ່າງ ລະຫວ່າງບົດບາດຍິງ-ຊາຍ ໃນການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້

ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືຂັ້ນບ້ານ



ການວາງແຜນນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ປ່າໄມ້



ການລາດຕາເວນ ແລະ ການບູກປ່າຄືນໃໝ່



Norad



ອະທິບາຍເຖິງຄວາມແຕກຕ່າງ ລະຫວ່າງບົດບາດຜູ້ຍິງ-ຊາຍ ໃນການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້

ເນື້ອໃນຂອງແຜນໂຄສະນາ:

ການແບ່ງແຍກທາງສັງຄົມລະຫວ່າງຜູ້ຍິງ ແລະ ຜູ້ຊາຍ ໃນການນຳໃຊ້ ແລະ ຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ມັກຈະນຳໄປສູ່ການແບ່ງປັນຜົນປະໂຫຍດທີ່ບໍ່ເປັນທຳຈາກ ການນຳໃຊ້ ແລະ ຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ໄດ້.

ຄຳອະທິບາຍກ່ຽວກັບແຜນໂຄສະນາ:

ຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງຜູ້ຊາຍ ແລະ ຜູ້ຍິງໃນຊົນນະບົດໃນການນຳໃຊ້ ແລະ ຄວາມຮູ້ກ່ຽວກັບຊັບພະຍາກອນປ່າໄມ້ມັກຈະນຳໄປສູ່ການ ກຳນົດສະພາບເສດຖະກິດສັງຄົມ ໃນສັງຄົມ, ສ່ວນໃຫຍ່ຜູ້ຊາຍ ຈະເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບວຽກງານເຕີກນິກ, ສ່ວນຜູ້ຍິງ ຈະເປັນຜູ້ຊ່ວຍ ແລະ ມີຄວາມສຳຄັນນ້ອຍກວ່າ, ສ່ວນໃຫຍ່ຜູ້ຊາຍ ຈະເປັນຜູ້ຕັດສິນໃຈໃນອົງການຈັດຕັ້ງໃນກຸ່ມຊຸມຊົນ ສ່ວນຜູ້ຍິງ ຈະບໍ່ໄດ້ເປັນຕົວແທນວຽກດັ່ງກ່າວ ຍ້ອນມີໂອກາດຕໍ່ສິ່ງອຳນວຍຂໍ້ສະດວກໃນການປະຕິບັດວຽກງານ, ໃນວຽກງານດ້ານສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳ ທີ່ຈຳກັດ. ຍົກຕົວຢ່າງ: ຖາມກອງປະຊຸມບານ ຫລື ມີກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືຂັ້ນບານ ຜູ້ຊາຍ ມັກຈະຄອບງຳຂະບວນການທັງໝົດ, ມີຄວາມໝັ້ນໃຈຫລາຍກວ່າໃນ ການສະເໜີຄວາມຄິດເຫັນ ແລະ ມີອຳນາດໃນການຕັດສິນໃຈ ຫຼາຍກວ່າຜູ້ຍິງ. ໃນຂະບວນການວາງແຜນ ພັດທະນາຊຸມຊົນຕ່າງໆ ເຊັ່ນ: ການວາງແຜນນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ປ່າໄມ້ ຜູ້ຊາຍ ຈະຈັດຕັ້ງ ຫຼື ຮັບຜິດຊອບຫລາຍກວ່າຜູ້ຍິງ, ຕົວຢ່າງ ຜູ້ຍິງສ່ວນຫລາຍໃນຊົນນະບົດ ບໍ່ຮູ້ ຫນັງສື ແລະ ບໍ່ໄດ້ຮັບການສຶກສາ ເພາະສະນັ້ນ ຜູ້ຍິງສ່ວນຫລາຍມັກຈະຫນ້າອາຍ ແລະ ບຸກສະແດງຄວາມຄິດເຫັນ ຕໍ່ຫນ້າມະຫາຊົນ ແລະ ຕໍ່ເຈົ້າຫນ້າທີ່ປ່າໄມ້ ເຊິ່ງເປັນເຫດໃຫ້ຜູ້ຊາຍມີໂອກາດ ຫລື ໄດ້ຮັບການເອົາໃຈໃສ່ຈາກເຈົ້າຫນ້າທີ່ປ່າໄມ້ ໃຫ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນຂະບວນການວາງ ແຜນຫລາຍກວ່າຜູ້ຍິງ. ໃນບັນດາກິດ ຈະກຳກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ເຊັ່ນ: ການປູກປ່າຄືນໃໝ່ ແລະ ການລາດຕາເວນ, ຜູ້ຍິງ ຈະໄດ້ຮັບ ມອບໝາຍໜ້າທີ່ພຽງເລັກນ້ອຍເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ວ່າຜູ້ຍິງ ມີຄວາມຮູ້ຫລາຍ ດ້ານຕົ້ນໄມ້ ແລະ ປ່າໄມ້ ໃນດ້ານຄວາມຫລາກຫລາຍຂອງຊະນິດພັນ (ເບິ່ງແຜນໂຄສະນາທີ 1), ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການນຳໃຊ້ປ່າໄມ້ ເພື່ອຫຼາຍໆຈຸດປະສົງ ລວມທັງການອະນຸລັກຮັກສາ. ສິ່ງເຫລົ່ານີ້ ເປັນເຫດໃຫ້ເກີດ ການແບ່ງປັນຜົນປະໂຫຍດທີ່ບໍ່ເປັນທຳ ແກກຸ່ມຜູ້ຍິງໃນຊົນນະບົດ ຈາກການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ແລະ ເປົ້າຫມາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍົງ ຈະເຮັດບໍ່ໄດ້ເທົ່າທີ່ຄວນ.

ປະເດັນສຳຄັນ ທີ່ຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກ ຄວນຈະນຳໄປຖ່າຍທອດ:

- ຜູ້ຊາຍ ມັກເປັນຜູ້ນຳຄູອບຄົວ, ຜູ້ນຳຊຸມຊົນ ແລະ ມີອິດທິພົນໃນການຕັດສິນໃຈ ແລະ ມັກຖືກເລືອກໃຫ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນການຕັດສິນໃຈ ບັນຫາສຳຄັນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້
- ເຖິງແມ່ນວ່າຜູ້ຍິງ ຈະມີຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ຮູ້ກ່ຽວກັບຜົນຜະລິດປ່າໄມ້ຕ່າງໆ ເຖິງຈະບໍ່ຫຼາຍກວ່າຜູ້ຊາຍ ແຕ່ຢ່າງນ້ອຍກໍ່ທຽບ ເທົ່າຜູ້ຊາຍ, ແຕ່ຄວາມຄິດເຫັນຂອງເຂົາເຈົ້າໃນຂະບວນການຕັດສິນໃຈ ໂດຍລວມແລ້ວ ບໍ່ໄດ້ຮັບການເອົາໃຈໃສ່.
- ສາຍເຫດສ່ວນຫນຶ່ງ ແມ່ນມາຈາກຄວາມຮູ້ສຶກຈາກສັງຄົມ ທີ່ກຳນົດວ່າຜູ້ຍິງມີຄວາມຮູ້ ແລະ ຄວາມເຂົ້າໃຈນ້ອຍໃນດ້ານການຄຸ້ມຄອງ ປ່າໄມ້ ແລະ ອີກສ່ວນຫນຶ່ງ ແມ່ນຍ້ອນວ່າແມ່ຍິງ ບໍ່ມີເວລາເຂົ້າຮ່ວມເຄື່ອນໄຫວກິດຈະກຳ ເນື່ອງຈາກຜູ້ຍິງຕ້ອງຮັບຜິດຊອບລູກເຕົ້າ ໃນຄອບຄົວ ແລະ ມີຄວາມຮຸນນ້ອຍໃນດ້ານການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້.
- ຍ້ອນຂາດການເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ບໍ່ເຫັນໄດ້ເຖິງຄວາມສຳຄັນຂອງແມ່ຍິງໃນຂະບວນການຕັດສິນໃຈດັ່ງກ່າວ, ການແບ່ງປັນຜົນປະໂຫຍດ ຈາກປ່າໄມ້ ໂດຍລວມແລ້ວ ຜູ້ຊາຍ ແມ່ນໄດ້ປຽບ.

ຫມາຍເຫດ:

ເນື້ອໃນແຜນໂຄສະນາ ເປັນພຽງຂໍ້ແນະນຳສຳລັບຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກຂັ້ນຮາກຖານເທົ່ານັ້ນ. ເພື່ອນຳໃຊ້ແຜນໂຄສະນານີ້ໃນການຝຶກອົບຮົມຂັ້ນຮາກຖານ, ຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກ ສາມາດປັບໃຊ້ໄດ້ຕາມ ສະຖານະການຕົວຈິງໃນທ້ອງຖິ່ນ.

ພາລະໜ້າທີ່ຂອງ RECOFTC ແມ່ນເພື່ອຮັບປະກັນສິດທິຂອງປະຊາຊົນທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນຄົງກວ່າເກົ່າ, ການປົກຄອງໄດ້ຮັບ ການປັບປຸງ ແລະ ປະຊາຊົນທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດທີ່ເທົ່າທຽມ ໃນການຕັດແປງພື້ນທີ່ປ່າໄມ້ ໃນເຂດພາກພື້ນອາຊີ ແລະ ປາຊີຟິກ ໃຫ້ມີຄວາມຍືນຍົງ.

ການເຊື່ອມບົດບາດຍິງ-ຊາຍເຂົ້າໃນວຽກງານການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍົງ

ສະຫງວນລິຂະສິດ © ອົງການ RECOFTC ເດືອນຕຸລາ 2015

ບາງກອກ ປະເທດ ໄທ

ແຕ້ມໂດຍ: ທ່ານນາງ ຈູທາມາສ ປະມຸນມາກ

ຜູ້ຖືລິຂະສິດທີ່ສະໜອງແຫຼ່ງຂໍ້ມູນຮັບຮູ້ຢ່າງເຕັມທີ່ ແລະ ອະນຸຍາດໃຫ້ພິມຄືນແຜນໂຄສະນາສະບັບນີ້ ເພື່ອຈຸດມຸ້ງໝາຍທາງດ້ານການ ສຶກສາ ຫຼື ບໍ່ແມ່ນເພື່ອຈຸດມຸ້ງໝາຍທາງດ້ານການຄ້າ ໂດຍບໍ່ຕ້ອງຂຽນຂໍອະນຸຍາດລ່ວງໜ້າຈາກບັນດາຜູ້ຖືລິຂະສິດ. ຫ້າມພິມຄືນແຜນໂຄສະນາ ສະບັບນີ້ ເພື່ອຂາຍ ຫຼື ຈຸດປະສົງທາງດ້ານການຄ້າອື່ນໆ ໂດຍບໍ່ໄດ້ ຮັບອະນຸຍາດເປັນລາຍລັກອັກສອນຈາກຜູ້ຖືລິຂະສິດ.

ສຳລັບຂໍ້ມູນລາຍລະອຽດ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່
ອົງການ RECOFTC ປະຈຳ ສປປ ລາວ
ຄູ່ມືທາດດຳ, ເມືອງຈັນທະບູລີ, ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ
ຫມາຍເລກໂທລະສັບ: 856 21 219512 ເວັບໄຊທ: www.recoftc.org

